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V Nových Heřminovech dne 25. června 2018 

Vaše č.j. 32861/2018-MZE-15000 

Naše č.j. OUNH-0162/2018 

 

   

 Vážený pan 
                                                                                              Ing. Jiří Milek 

                                                                                              Ministr zemědělství ČR 

 

     Vážený pane ministře, 

     na Váš dopis ze dne 20. 6. 2018 nemohu nereagovat. Hned v úvodu litujete, že jsem se s Vámi 

odmítl setkat při příležitosti vládní návštěvy v MSK. Ale tak tomu přece nebylo. Odmítl jsem setkání 

za přítomnosti zástupců Povodí Odry, jak ho připravoval KÚ Ostrava. 

     Z dalšího obsahu Vašeho dopisu jsem nabyl dojmu, že nejste svými podřízenými zcela správně 

informován. Například zahraniční posudky neprokázaly, že řešení podle ing. Čermáka je špatné, ale 

pouze uvádějí potřebu výpočty doplnit, upřesnit, popř. lépe popsat (k tomu už nebyl ing. Čermák 

osloven). Jeden z nich dokonce uvádí, že „že varianta zkapacitnění koryta a revitalizace řeky Opavy 

v Krnově představuje vhodnou alternativu k uvažovanému návrhu výstavby Vodní nádrže Nové 

Heřminovy“. 

     Dále nemohu souhlasit s tvrzením, že opatření zahrnují ochranu zbývajících 80 % obce Nové 

Heřminovy. Podle aktuálních vyjádření Povodí Odry se opatření na ochranu naší obce nepřipravují. 

To, co je v projektech uváděno jako VD - objekty související, rozhodně za ochranu obce nelze 

považovat. Jedná se o hráz proti zpětnému vzdutí, která je nedílnou součástí vodního díla a brutálně 

zasahuje do oněch 80 % obce, která mají být zachovány. Tato hráz v nás navíc vyvolává obavy ze 

vzestupu hladiny spodní vody v onom chráněném prostoru.  

     K dosud proinvestované přibližně 1 mld. korun na akce uvedené ve Vašem dopise bych chtěl říct, 

že je považuji povětšinou za správně vynaložené bez ohledu na to, zda se přehrada stavět bude či 

nebude.  Jsou to vesměs opatření na přítocích řeky Opavy, která mají poskytnout ochranu před 

lokálními přívalovými srážkami, jak je známe především z roku 1996, na které plánovaná přehrada 

žádný vliv nemá. 

     Za další musím trvat na tom, že vláda v žádném z projednávaných materiálů nebyla informována o 

výsledku místního referenda z roku 2008. Pokud se v této věci mýlím, budu Vám vděčný za zaslání 

materiálu, který můj omyl vyvrátí. Výsledek tohoto referenda považuji za naprosto zásadní v přístupu 

vedení obce k projektu přehrady a vláda by o něm měla být informována před každým rozhodnutím o 

dalších stovkách milionů korun. Vyvolávání nátlaku na naše občany, aby své stanovisko revidovali 



novým referendem, považuji za zcela nepřípustné. Jediný správný postup je takový, kdy jsou 

požadavky a připomínky občanů vypořádány tak, aby pak sami ze své vůle stanovisko změnili. 

     Rovněž nemohu souhlasit s Vaší odpovědi na neplnění časového plánu realizace jednotlivých 

opatření. Že mělo být např. Opatření v prostoru jezu Kunov hotovo v druhé polovině roku 2013 a že 

do dnešního dne nebyla akce ani zahájena, je neoddiskutovatelný fakt, stejně jako to, že postoj naší 

obce na ni nemá žádný vliv. Mnohem zásadnější jsou ale např. Opatření v úseku Krnov město, 

přemostění v km 69,650 a 70,350. To mělo být hotovo v polovině roku 2014, což by se do úrovně 

protipovodňové ochrany Krnova okamžitě promítlo. 

     V závěru dopisu mi, pane ministře, podsouváte otázku, kdo by byl či bude zodpovědný za více než 

20 let odkladů realizace opatření v případě další povodně. S čistým svědomím mohu prohlásit, že 

naše obec to nebude. Na obstrukce, kterými si chceme vynutit seriózní jednání, jsme upozorňovali už 

v roce 2010 (zcela v souladu s výsledkem referenda), ale čas na jejich uplatňování teprve začíná. A že 

náš hlas za celá ta léta nebyl vyslyšen, není naše vina. Kdyby se s námi od začátku jednalo jako 

s rovnocenným partnerem, nemusela dnes žádná kauza Nové Heřminovy existovat. 

     Závěrem odpovědi na Váš dopis, pane ministře, musím připomenout, že naše pokusy o komunikaci 

s investorem, tj. Povodím Odry, zcela selhávají, takže Váš odkaz na jeho pracovníky není reálný. Toto 

je také důvod, proč navrhujeme vyžít služeb mediátora a možná i toho, že se musíme se svými 

požadavky obracet přímo na Vás. 

 

  

 

     S úctou 

     Ing. Ludvík Drobný   
     starosta obce 
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